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Protokół  nr XX/08 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 23 kwietnia 2008 roku 

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 
 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Obrady XX sesji  Rady Gminy Łęka Opatowska otworzył o godz. 12:00 i obradom przewodniczył 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki, który na podstawie listy obecności stwierdził obecność 13 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi guorum pozwalające 
podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: Kopis Adam, Woźnica Anna 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Sekretarz Gminy                    - pan Waldemar Balcerek, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu RGKiOŚ – pan Tomasz Jerczyński 
- Radca Prawny                       - pani Gabriela Drzazga 
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu.   
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki powitał zebranych i przedstawił projekt porządku obrad 
sesji.   
 
Proponowany porządek obrad 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy Łęka Opatowska za rok 2007r.  
7. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu : 

 opinia komisji stałych Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu, 

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu i wniosku Komisji 
Rewizyjnej 
Rady 

 wniosek Komisji Rewizyjnej Rady o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2007. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie : 

 udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2007 .  
       9.   Interpelacje i zapytania  radnych.  
     10.   Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzedniej sesji.  
     11.   Wolne głosy i wnioski. 
     12.   Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
    
Do porządku obrad pan Wójt Witold Jankowski poprosił o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy na 2008 rok. 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Z. zaproponował, aby dodatkowy projekt uchwały został 
przedstawiony w pkt 8 podjęcie uchwał. Radni przychylili się do propozycji przewodniczącego. Za 
przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 13 radnych (jednogłośnie).  
 
Ad. 3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z obrad XIX  sesji rady gminy został przyjęty jednomyślnie 
– „za” głosowało 13 radnych.  
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Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Od ostatniej sesji odbywałem środowe dyżury na których przygotowywałem materiały do sesji 
absolutoryjnej. W środę 9 kwietnia  brałem udział w uroczystym wręczeniu medali za 50-lecie pożycia 
małżeńskiego par z terenu naszej Gminy, których było 4 i jedna para z 60-letnim pożyciem. Oprócz 
medali przyznawanych na wniosek pana Wójta przez Prezydenta RP wręczono również parom kwiaty 
i skromne upominki na pamiątkę. W miłej i sympatycznej atmosferze wysłuchaliśmy różnych 
wspomnień z życia tych par. Pan wójt  życzył zebranym w imieniu Urzędu dużo zdrowia i spokoju. Do 
tych życzeń dołączyłem się i ja składając życzenia w imieniu Waszym i swoim. W dniach 
wyznaczonych przez przewodniczących komisji naszej Rady brałem udział w ich posiedzeniach na 
których analizowaliśmy wykonanie budżetu za rok 2007. 
W dniu 16 kwietnia brałem udział w otwarciu okręgowego turnieju unihokeja w hali sportowej w Łęce 
Mroczeńskiej. Gmina nasza była współorganizatorem tego turnieju z gminą Baranów. Drużyna 
chłopców szkoły z Łęki Opatowskiej zajęła I miejsce na 7 drużyn startujących. Składam tą drogą 
koledze Szczepaniakowi i drużynie podziękowania za osiągnięcia. Podziękowania należą się również 
p. dyrektor Bajor za stworzenie dobrych warunków dla sportu w szkole. Dziękuje również radnemu 
Kopisowi koordynatorowi sportu na gminie za dobrą prace. 
W dniu 21 kwietnia brałem udział w spotkaniu zorganizowanym w Kępnie przez pana Andrzeja Tyrę – 
przewodniczącego PO w powiecie kępińskim i posła na sejm RP pana Jarosława Urbaniaka na temat 
dróg krajowych nr 8 i 11. Sprawy z tym związane przedstawi pan wójt, który w tym spotkaniu też brał 
udział. 

 
Ad. 5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 
uchwał. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy Łęka Opatowska za rok 2007 r.  

    
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 rok przedstawił  Wójt Gminy pan Jankowski Witold, który  
w swoim wystąpieniu zwrócił uwagę na realizację  zadań ważnych i tych uznawanych za mniej ważne.  

 
Ad. 7. Dyskusja nad sprawozdaniem. 
 
Po przedstawieniu sprawozdania wójta z wykonania budżetu za rok 2007 Przewodniczący Rady  pan 
Kłodnicki Zdzisław otworzył dyskusje nad sprawozdaniem. 
 
Przewodniczący Rady nie widząc chętnych do dyskusji poprosił o wyjaśnienie sprawy realizacji 
wydatków w rozdziale 010 rolnictwo i łowiectwo na poziomie  85,47%; rozdział 801 oświata i 
wychowanie na poziomie  93,33% i dział 854 – edukacyjna opieka społeczna, wykonanie 94,98%. 
Radnego niepokoi fakt, że na oświatę jest zawsze mało pieniędzy, a wykonanie wyniosło tylko 93,4%, 
a byłby zadowolony, gdyby wyniosło 98,4%.   
 
Skarbnik pani  Brząkała Alina wyjaśniła, że w przypadku rozdziału 010 mniejsze wykonanie wydatków  
związane jest z inwestycją- budowa kanalizacji sanitarnej w Opatowie oraz dokumentacją kanalizacji  
pozostałej części Łęki Opatowskiej wraz z Lipiem. W roku 2007 zaplanowane zostały większe środki 
na wymienione zadania, które przeszły  na rok 2008. Mniejsze wykonanie jest w rozdziale melioracje 
wodne, gdzie różnica między planem a wykonaniem wynosi 2.000 złotych, natomiast  procentowo  
wykonanie wynosi  88,47%, co rzutuje na całość wykonania działu. 
W dziale 801 poszczególne rozdziały są wykonane w różnej kwocie np.:  zadanie związane z 
rewitalizacją starej szkoły w Łęce Opatowskiej – część   wydatków przeszła  na 2008 rok. W tym 
samym dziale rozdział 80146-dokształcanie i doskonalenie nauczycieli- plan wydatków jest naliczany 
na dany rok zgodnie z ustawą natomiast wykonanie jest zgodne z zapotrzebowaniem co daje 
wykonanie 79,11%. Skarbnik pani Brząkała Alina uznała, że wykonanie działu 854 na poziomie 
94,98% jest dobrym wykonaniem.  Rozdział pomoc materialna dla uczniów wykonana jest w 98,11%, 
natomiast rozdział świetlice szkolne 91,80%- zgodnie z zapotrzebowaniem. 
 
W związku z tym, że nikt z radnych nie miał więcej uwag, ani pytań wysłuchano opinii o wykonaniu 
budżetu za 2007 rok  komisji stałych rady, które  przedstawili przewodniczący komisji stałych w 
następującej kolejności: 

1. radny pan Flaczyk Jerzy Przewodniczący komisji planowania i budżetu –  opinia pozytywna, 
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2. radny pan Jeziorny Marcin- Przewodniczący komisji oświaty, zdrowia, kultury i sportu – opinia 
pozytywna, 

3. radny pan Rogalewski Henryk Przewodniczący komisji gospodarczej – opinia pozytywna.  
 
Radni nie mieli  uwag, ani pytań w związku z czym Przewodniczący Rady pan Kłodnicki Zdzisław  
zamknął dyskusję. 
 
 Następnie odczytano pozytywne uchwały : 
 -  nr SO – 51/4-SP/ Ka / 08  składu orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Poznaniu z 
dnia 14 kwietnia 2008 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Łęka 
Opatowska sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok, 
-   nr  43/ 4-ABS/ Ka / 08  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 
15 kwietnia 2008 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady  Gminy  Łęka  
Opatowska  o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy Łęka  Opatowska  za 2007 rok. 
Uchwały stanowią załącznik do protokołu. 
 
          Po odczytaniu uchwał RIO Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  pani  Kosińska Ewa odczytała 
opinię komisji w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2007 rok z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2007 r. – stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 
     
 Przewodniczący  Rady  Zdzisław  Kłodnicki  po  odczytaniu,  poddał  pod  głosowanie  projekt  
uchwały nr XX/ 94 / 2007w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2007 rok oraz udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Łęka Opatowska 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  13 głosami  „za” – 
podjęła uchwałę nr XX/ 94 / 2008 w sprawie   wykonania budżetu Gminy za 2007 rok oraz 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łęka Opatowska 
      Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki po przyjęciu uchwały w imieniu rady podziękował 
panu wójtowi,  pani skarbnik, kierownikom referatów za właściwe podejście do sprawy i właściwą 
realizację budżetu oraz dobrą atmosferę współpracy, a radnym i poszczególnym komisjom za wkład 
pracy. Wyraził również nadzieję, że w dalszym ciągu w takiej atmosferze będą wszyscy pracować. 
     Następnie o głos poprosił pan wójt Witold Jankowski, który podziękował radnym za udzielenie 
absolutorium zapewniając o dalszej  ciężkiej pracy, aby za rok otrzymać absolutorium z wykonania 
budżetu za 2008 rok. 
      W dalszej części obrad radni rozpatrzyli projekt uchwały nr  XX/ 95/ 2008 w sprawie zmiany 
budżetu Gminy na 2008 rok, które przedstawiła skarbnik pani Alina Brząkała,  przedstawiają się 
następująco: 
1) dochody: 
- w dziale 854 zwiększenie na pomoc materialna dla uczniów o 11.654 zł, 
2) wydatki: 
- w dziale 010 zwiększenie na infrastrukturę wodociągową na płatności związane z kanalizacją w 
Opatowie,  zwiększenie związane jest z przyspieszonymi pracami, rachunki płaci się brutto, natomiast 
na zwrot VAT-u trzeba poczekać, 
- zmniejszenie w dziale 801, rozdz. 80110 gimnazjum zapewniono środki na termoizolację, natomiast 
wniosek i dofinansowanie do  termoizolacji  będzie można złożyć dopiero  w III kwartale bieżącego 
roku, w związku z czym proponuje się przesunięcie środków, 
- wprowadzono kwotę 11.654 zł - pomoc materialna dla uczniów, 
- dokonano przesunięć między paragrafami na kwotę 4.000 zł  w dziale 801 oświata i wychowanie. 
W sumie dochody i wydatki zwiększą się o sumę 11.654 złote. 
 
Radny pan Jeziorny Marcin spytał czy w momencie otrzymania środków na budowę sali 
gimnastycznej nastąpi zmiana w budżecie Gminy i zmiana  w wykazie inwestycyjnym? 
 
Skarbnik pani Brząkała Alina odpowiedziała, że jeżeli dostaniemy oficjalne potwierdzenie przyznania 
środków, będzie kolejna uchwała. 
 
Wójt Gminy pan Jankowski Witold dodał, że najpierw trzeba mieć konkretne informacje o środkach 
finansowych, następnie zostanie podpisana umowa z bankiem. Całą procedurą zajmuje się Marszałek 
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Województwa Wielkopolskiego i on wskaże miejsce i czas podpisania umowy  i wtedy dopiero można 
pieniądze zapisać na odpowiednich paragrafach w uchwale. 
Więcej pytań nie było. 
W związku z powyższym  Przewodniczący  Rady pan  Zdzisław  Kłodnicki  po  odczytaniu,  poddał  
pod  głosowanie  projekt  uchwały nr XX/ 95 / 2007w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2008 rok. 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  13 głosami  „za” – 
podjęła uchwałę nr XX/ 95 / 2008 w sprawie  zmiany budżetu Gminy na 2008 rok.                                                                                   
 
Ad. 9.   Interpelacje i zapytania  radnych.  
 
Interpelację złożyli: 
1) radny pan Zimoch Piotr w sprawie naprawy wyrwy w drodze Piaski Opatowiec na drugim zakręcie, 
które powinno być wykonane w ramach gwarancji i wypełnienie masą ubytków w drodze przez Piaski. 
2) radny pan Flaczyk Jerzy w sprawie wprowadzenie nazewnictwa ulic w pozostałych wsiach 
sołeckich. 
Interpelacje zostały przekazane na ręce pana wójta. 
Dodatkowo Przewodniczący Rady przekazał pismo  rady sołeckiej w Piaskach w sprawie  dróg  
w Piaskach. 
 
Ad. 10.   Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzedniej sesji.  
 
W związku z tym, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, brak jest odpowiedzi. 
 
Ad. 11.   Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny pan Flaczyk Jerzy spytał czy został zakończony remont sali w Zmyślonej Słupskiej, ponieważ 
leży przed salą jeszcze jakiś betonowy krąg z dnem. 
 
Radna pani Skotnik Elżbieta zwróciła się z prośbą do wójta o  uporządkowanie chodnika Granice 
Siemianice przy pomocy pracowników interwencyjnych oraz zgłasza wniosek o doprojektowanie przy 
remoncie drogi nr 11 chodnika z Siemianic do Kostowa oraz z Szalonki do Granic, gdzie bardzo dużo 
młodzieży jeździ tymi trasami do szkół. 
 
Radny pan Kurek Marian pytał, czy jeżeli otrzymamy 1 mln dotacji do budowy sali gimnastycznej 
 w Łęce Opatowskiej to w przyszłym roku zostanie oddana do użytku i będzie przynosiła zysk? 
 
Radny pan Jeziorny Marcin pytał o projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji do obiektów 
zabytkowych, konkretnie chodzi o dofinansowanie chodnika przy kościele w Opatowie oraz na jakim 
etapie jest konkurs ofert na dofinansowanie  Ludowych Zespołów Sportowych. 
 
Radny pan Rogalewski Henryk zwrócił się do sołtysów i radnych o wytłumaczenie i zwrócenie uwagi  
rolnikom odnośnie obornika rozsypanego na dogach. Sprawa została poruszona na komisji 
gospodarczej.  
 
Radny pan Zimoch Piotr wrócił do sprawy doprojektowania  ścieżki pieszo- rowerowej,  wzdłuż drogi 
nr 11, by nie montowano barier tak jak na drodze  Bralin- Kępno, gdzie zrobiono tunel śmierci. 
Zaapelował by przemyśleć sprawę położenia rury kanalizacyjnej przy drodze nr 11 w kierunku Piasek, 
zanim droga zostanie zmodernizowana i powstanie ścieżka   pieszo – rowerowa. Po modernizacji 
wzrosną koszty położenia rur kanalizacyjnych. Warto się pokusić o racjonalne gospodarowanie. 
Radny spytał na jakim etapie jest wodociąg do posesji  pana Jerczyńskiego Jacka. 
 
Radny pan Stryczek Janusz spytał kiedy zaczną się remonty cząstkowe dróg w naszej gminie. 
 
Radny pan Zalewski Leszek poinformował, że zwróciły się 2 rodziny z ulicy Prostej o zamontowanie 
jednej lampy oświetlenia ulicznego. Te rodziny  twierdzą, że zwracały się wcześniej z tym  problemem 
do pana wójta, radnego Flaczyka i Rogalewskiego, ale nadal nie ma żadnego efektu. 
 
Sołtys pan Gąszczak Dariusz  poruszył sprawę drugiej części skrzyżowania do Rakowa, konkretnie 
chodnika,  który jest nieskończony. 
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Poinformował również, że na walnym zebraniu Banku Spółdzielczego w Kępnie przedstawiono 
kolejność montowania bankomatów i bankomat w Łęce  nie  został uwzględniony. Co roku piszemy o 
montaż  bankomatu, natomiast urządzenia przewidziane są w kolejności w gminie  Rychtal, Perzów, 
Trzcinica. 
 
Radny pan Flaczyk Jerzy dodał, że  Łęka pierwsza wystąpiła o bankomat już 10 lat temu. Radny 
zaproponował zaproszenie dyrektora banku na sesję, tym bardziej, że SBL jest bankiem, który 
obsługuje konto urzędu Gminy. 
 
Pani Gabriela Drzazga radca prawny obsługująca również prawnie bank spółdzielczy powiedziała, że  
prezes  na radzie nadzorczej  podał inną kolejność montowania bankomatów, niż ta  która została 
zatwierdzona. Kolejność montowania bankomatów to Rychtal, Łęka lub Perzów, prawdopodobnie 
nastąpiła pomyłka. 
 
Pan Wójt Gminy Witold Jankowski   potwierdził wypowiedź pani radcy i  w 2010 roku bankomat ma 
zostać zamontowany. 
 
Sołtys pan  Szubert Radosław wrócił do sprawozdania wójta i jego rozmowy  z panią dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg. Zapytał  czy była wzmianka o barierkach w  Piaskach koło posesji  pana 
Napierały. 
 
Radny pan Zimoch Piotr dopowiedział, że składał interpelację w  sprawie montażu tej barierki  
 i otrzymał odpowiedź od Zarządu Dróg, że zostanie to wykonane, ale nie jest. 
 
Przewodniczący Rady pan Kłodnicki Zdzisław dodał odnośnie  tunelu śmierci, że te barierki zostały  
zamontowane prawdopodobnie zgodnie z przepisami, ale  będą wycinać barierki i robić  luki co 10 
metrów. 
 
Radny pan  Adamski Grzegorz  dopowiedział, że  mówiono, iż bariery spełniają swoją rolę, 
samochody jadą wolniej i nie będzie również  tyle wypadków. 
 
Wójt pan Witold Jankowski udzielił następujących odpowiedzi wg kolejności pytań: 
- wspólnie ze sołectwem Zmyslona Słupska  prowadzony jest remont sali, który  w tym roku 
prawdopodobnie zakończy się, 
- wyczyszczenie chodnika Granice- Siemianice jest w planie przy pomocy osób będących na pracach 
interwencyjnych, ścieżka rowerowa planowana jest  wzdłuż całej drogi nr 11 od Piasek do Kostowa, 
-  kwestia utrzymania sali gimnastycznej to odrębne koszty, sale gimnastyczne nie są dochodowe nie 
pokryją kosztów ich utrzymania, 
-1 mln przyznanych środków na budowę sali gimnastycznej w Łęce Opatowskiej  nie starczy na 
oddanie sali do użytkowania bo chcemy ją oddać wraz z obejściem. 500 tyś. zł otrzymamy w 2008  
i  500 tyś. zł w  2009 roku, musimy oczywiście dołożyć środki własne.  
- sprawa dofinansowania chodnika przy kościele w Opatowie jest bardziej skomplikowana niż się 
wydawało, ponieważ są przeszkody  formalne, a chcemy to zrobić zgodnie z prawem, 
- Ludowe Zespoły Sportowe mają czas do 30 kwietnia b.r. na składanie ofert, na dzień dzisiejszy 
wpłynęła  1 oferta, 
- odnośnie rur kanalizacyjnych, problem jest taki, że przygotowujemy studium i otrzymujemy opinie od 
poszczególnych podmiotów, Dyrekcja Generalna Dróg i Autostrad wydała opinię, że w pasie 
drogowym nie można nic zrobić nawet  zakopać rury kanalizacyjnej, a jeśli chodzi o barierki to na 
naszym odcinku ich nie będzie, choć dyrektor stwierdził, że barierki  są dobre.   
- sprawa doprowadzenia wody do posesji pana Jerczyńskiego J.  jest trudna do zrealizowania 
ponieważ brak jest pieniędzy w planie finansowym,  a  jest to kwota rzędu 30 tyś. złotych, nie mówiąc 
o projekcie. Pan Jerczyński najpierw zaproponował wspólne finansowanie inwestycji, ostatnia 
propozycja  to zakup rur w przeciągu roku. W przypadku pana Jerczyńskiego jest to doprowadzenie 
wody do domku letniskowego, natomiast są również wnioski z Rakowa, gdzie ludzie nie mają jeszcze 
wody na posesji. 
- remont dróg na terenie gminy wg zapewnień powiatu zostanie przeprowadzony zgodnie z planem   
remontów w 2008 r.  , w jakim zakresie trudno powiedzieć,  
- sprawa lampy na  ul. Prostej, jest w trakcie załatwiania, 
- bankomat w Łęce jest planowany, zakup jednego bankomatu to koszt 120 tyś złotych, 
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- w sprawie barierki w Piaskach koło pana Napierały będzie interwencja ponieważ temat miał być już 
załatwiony. 
 
Radny pan  Zimoch Piotr wrócił do sprawy rury kanalizacyjnej i powiedział, że   pas drogowy to rów  
 i kawałek pobocza, który  zgodnie z ustaleniami będzie poszerzony, co wiąże się z wykupieniem   
dodatkowego kawałka ziemi od  wszystkich użytkowników pól. Automatycznie pas się poszerzy 
dlatego teraz możemy położyć rurę, na którą zostanie położona ścieżka rowerowa, o to  tylko chodzi. 
Później jest tylko kwestia przejścia z kanalizacją  przez drogę. 
 
Sołtys wsi  Kuźnica Słupska pani Staloch Krystyna spytała o przystanek autobusowy, który krótko stał 
w Kuźnicy Słupskiej i został zniszczony przez samochód. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że ma sprawę  na uwadze bierze pod uwagę pokrycie kosztów przez osobę 
która przystanek  zniszczyła.   
 
Przewodniczący Rady pan Kłodnicki Zdzisław poprosił komisję gospodarczą oraz  promocji i rozwoju  
aby  pomyśleli nad modernizacją drogi nr 11, abyśmy byli gotowi do przedstawienie wójtowi koncepcji, 
która zostanie przedstawiona w Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad. 
 
Sołtys pan  Gąszczak Dariusz poprosił wójta o odpowiedź w sprawie chodnika przy skrzyżowaniu na 
Raków. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski odpowiedział, że poczynione zostaną  starania aby  cokolwiek zrobić z 
tym chodnikiem, ale z właścicielem nie  można się porozumieć. 
 
Radny pan Jeziorny Marcin poprosił radnych, aby po sesji zapoznali się z wizualizacją pomnika  
w Opatowie.  
 
Kierownik referatu budownictwa, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska pan Jerczyński Tomasz 
powiedział, że sołtysi robili wśród mieszkańców rozeznanie w sprawie kubłów na odpady.  Temat 
został poruszony  na komisjach rady  i ustalono, że od 1 lipca będą  kubły 120 i 240 litrowe. 
W związku z tym będą zmiany umów i zwiększy się średnio koszt wywozu śmieci o 4 złote za każdy 
miesiąc. 
Jest możliwość wystawienie dodatkowo śmieci  w workach, bez opłaty chyba, że będzie to worek 110l. 
W każdej miejscowości zostanie postawiony kosz na odpady segregowane. 
 
Radny Flaczyk Jerzy ucieszył się, że wreszcie Urząd Gminy podjął rozwiązanie problemu. 
 
Sołtys wsi Trzebień pan Gąszczak Marian zapytał jak ma się wprowadzenie kubłów do 
przeprowadzonego referendum na wsiach, gdzie sołtysi chodzili  z listą do każdego mieszkańca, 
stracili swój cenny czas i jak wyglądają w oczach swoich mieszkańców, którzy w  90%  opowiedzieli 
się za workami. 
Przedstawił gazetę, w której reklamowane są worki na odpady. Ludzie będą zaskoczeni podwyżką 
odpłatności, a społeczeństwo nie jest bogate. Jak się ma sprawa sołtys, a gmina. 
 
Przewodniczący Rady pan Kłodnicki Zdzisław  wyjaśnił, że podwyżka  cen jest wynikiem zamiany   
worków za kubły. Przyjmując uchwałę daliśmy wójtowi widełki co do ceny za odpady i mieści się w 
widełkach. 
 
Wójt pan Jankowski Witold wyjaśnił, że nie było to żadne referendum. Referendum  rządzi się zupełnie 
innymi przepisami prawa. Chodziło o informację co ludzie myślą o workach i kubłach. W obecnej 
sytuacji opłata za worki jest mniejsza od rzeczywistej ceny worków i z urzędu dopłaca się do ceny 
worka. Proponujemy więc zamiast worka kubeł i nic innego się nie zmieni. 
Dodatkowo w poszczególnych miejscowościach wystawione zostaną  kosze na śmieci segregowane: 
papier, szkło i plastik. Mieszkańcy przestrzegający segregacji śmieci  będą mieli mniej swoich 
odpadów. 
 
Radny pan  Stryczek Janusz poprosił o naklejenie informacji na każdym koszu, żeby zgniatać plastik, 
wtedy więcej można włożyć. 
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Radny pan Rogalewski Henryk powiedział, że komisja gospodarcza zaaprobowała wyłącznie kubły, 
aby utrzymać porządek. Rolą pań i panów sołtysów jest uświadomienie mieszkańców, że kubły są 
najlepszym rozwiązaniem. 
 
Przewodniczący Rady pan Kłodnicki Zdzisław  przypomniał radnym o złożeniu do końca kwietnia 
oświadczeń majątkowych, poinformował radnych  o możliwości odbioru  diet w kasie urzędu. 
 
Ad. 12.   Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 14:24  zamknął obrady XX sesji Rady Gminy.  
 
 
Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 
/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 

 

 
 
  
 


